
INTR-UN RECENT INTERVIU... 
acordat cunoscutului jurnalist roman Petru Clej, Redactor Sef al 
saptamanalului ACUM (www.acum.tv), Raymond Luca raspunde la sase intrebari: 
 
*1. Ce pozitie aveti fata de restituirea proprietatilor confiscate de stat?* 
Pozitia mea a fost constant aceeasi: restituirea tuturor proprietatilor 
confiscate de stat trebuie sa fie facuta in mod intergral si in masura 
posibilitatilor in natura. 
 
*2. Ce pozitie aveti fata de mentinerea sau nu a trupelor romanesti in 
Irak/Afganistan sau nu? 
*Sunt doua chestiuni diferite: prezenta trupelor romanesti in Afganistan 
este sub comanda NATO, pe cind in Irak, suntem prezenti in urma 
intelegerilor bilaterale cu SUA. In consecinta, prezenta in continuare a 
trupelor romanesti se dicuta / negociaza in doua planuri distincte. 
Astfel, in Afganistan va fi necesar sa ne achitam de obligatiile asumate 
prin prisma apartenentei la NATO. Personal consider ca Romania trebuie sa-si 
sporeasca prezenta in Afganistan avind in vedere situatia critica din 
aceasta tara si consecintele care s-ar putea dezvolta in regiune in cazul 
deteriorarii si mai grave a situatiei din Afganistan. 
In privinta Irakului, asa cum este cunoscut, avem o noua administratie in 
SUA, care s-a ales si pe un program de dezangajare militara din Irak. De 
comun acord cu partenerii nostri americani va trebui gasita o solutie de 
diminuare a prezentei militare in Irak in paralel cu cresterea gradului de 
autonomie si stabilitate a guvernului irakian. 
Intr-un alt registru, as fi vazut ca o dovada de amicitie din partea 
administratiei SUA o accelerare a programului de "visa waiver" pentru 
cetatenii romani avind in vedere eforturile comune in care suntem angajati. 
 
 
*3. Ce politica fiscala privilegiati?* 
Sunt liberal si deci sunt un partizan al unei politici fiscale care, pe de-o 
parte sa incurajeze intreprinzatorul, pe cel care investeste si 
re-investeste in activitati productive, iar pe de alta parte sa sanctionez 
consumul excesiv, luxul. Sunt totodata favorabil ideii de autonomie si 
descentralizare fiscala in sensul ca veniturile obtinute intr-o localitate 
sa ramina in cea mai mare parte in acea localitate. 
 
*4. Ce pozitie aveti fata de propunerea de redobandire in bloc a cetateniei 
de persoanele din Republica Moldova si Ucraina si ce veti face daca vor 
exista obiectii din partea UE?* 
Sunt de acord ca oricine simte romaneste si vrea sa devina cetatean roman sa 
i se acorde acest drept. Daca vor exista obiectii din partea UE va trebui sa 
explicam, sa-i facem sa inteleaga pe toti prietenii nostri ca Romania a 
devenit membru UE impreuna cu toti romanii. 
 
*5. Ce coalitie post- electorala preferati? 
*Personal nu prefer nici o coalitie. Daca va uitati in urma, nici o coalitie 
aflata la guvernare nu a functionat foarte bine. Din pacate se pare ca va fi 
imposibil de gasit o formula solida de guvernare in afara unei coalitii si 
din cite cunosc, alianta D.A. nu a fost radiata juridic. 
 
*6. Cum va veti indeplini mandatul, daca veti fi ales, data fiind 
enormitatea circumscriptiei electorale?* 
Este evident o provocare! Desigur ca voi putea acoperi teritoriul cu 
ajutorul Internetului, comunicind cu alegatorii prin email.  Este si ceea ce 
fac acum in campanie. Dar mai mult ca sigur ca se va ajunge la o prevedere 
regulamentara care sa asigure celor 6 parlamentari ai diasporei si un 
contact direct cu alegatorii din circumspriptie. Evident ca nu poate fi 
vorba de unul saptaminal, asa cum au posibilitatea toti ceilalti 



parlamentari alesi in colegiile din tara, dar odata pe trimestru ar fi 
posibil si decent gandidu-ma la costuri. 
 
 

 


